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Plats och tid Arena Varberg, Subbe Nord, klockan 14.00-15.50, ajournering klockan 15.40-

15.45 

 

Beslutande Ann-Charlotte Stenkil (M), 

ordförande 

Tobias Carlsson (L), första vice 

ordförande 

Jeanette Qvist (S), andra vice 

ordförande 

Hanna Netterberg (M) 

David Sandrén (M) 

Andreas Havasi (SD) 

Morgan Börjesson (KD), deltar inte i 

§ 259 på grund av jäv 

Kent Norberg (S) 

Katarina Eiderbrant (S) 

Jenny Bolgert (S) 

Lena Språng (C) 

Marie Lindén (V) 

 

Tjänstgörande ersättare: 

Hanna Götz (SD) ersätter Olle 

Hällnäs (SD) 

Tjänstgörande ersättare § 259: 

Filip Zackrisson (L) ersätter 

Morgan Börjesson (KD) 

Ersättare – 

inte tjänstgörande 

Ulrika Eriksson (M) 

Sven Andersson (M) 

Filip Zackrisson (L), § 250–258, 

260–265 

Lukas Axelsson Nord (S) 

Anton El Raai (S) 

 

 

 

Övriga deltagare Carl Bartler, kommundirektör 

Lisbeth Klingvall, sekreterare 

Ana Oskarsson, praktikant 

Jens Otterdahl Holm, ekonomidirektör, § 250–254 

Jeanette Larsson, avdelningschef, § 250 

Sofie Nilsson, hållbarhetsstrateg, § 250 

Nathalie Johansson, ekonom, § 251 

Anna Törnkvist, ekonom, § 251 

Utses att justera Marie Lindén (V) 

Sekreterare Lisbeth Klingvall Paragraf 250–265 
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Ordförande Ann-Charlotte Stenkil (M) 

Justerande Marie Lindén (V)   
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 § 250 Dnr KS 2023/0620 

 

Beslut om form för hållbarhetsbokslutet 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
1. hållbarhetsbokslut för verksamhetsåret 2023 blir en del av 

förvaltningsberättelsen i årsredovisningen. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 

Beskrivning av ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade 21 januari 2020, § 11, att det årligen ska 

upprättas ett hållbarhetsbokslut som ger en sammanhållen redovisning av 

kommunens arbete med att uppnå de antagna hållbarhetsmålen 2017–

2025.  

 

Bakgrunden till beslutet var en inkommen skrivelse från Alliansen, daterad                    

3 december 2019. I skrivelsen under punkt 2 anges att utformningen av 

hållbarhetsbokslutet ska stämmas av med kommunstyrelsens arbetsutskott. 

 

Syftet med ett årligt hållbarhetsbokslut är att hjälpa oss att ta ett samlat 

grepp om kommunens hållbarhetsarbete, sprida goda exempel och ge svar 

på vad organisationen behöver fokusera på för att bli ännu bättre framöver. 

Ett separat hållbarhetsbokslut som har behandlats av kommunfullmäktige 

har tagits fram för verksamhetsåren 2020, 2021 och 2022.  

 

Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet 12 december 2023, § 455. 

Beslutsförslag 5 december 2023. 

 

Övervägande 
Förutsättningarna för att arbeta med hållbarhetsrapportering är under 

ständig utveckling, vilket skapar nya möjligheter för hur kommunen kan 

jobba med uppföljning och analys för att få bästa möjliga genomslagskraft i 

vårt hållbarhetsarbete.  

 

I en spaning inom kommunens organisation och ut mot omvärlden kan vi 

se flera nya förutsättningar för kommunens hållbarhetsrapportering 

framöver: 

• Hållbarhetsmålen närmar sig sitt slutdatum år 2025 och det är dags att 

börja fundera på nästa steg. Hållbarhetsbokslutet är en uppföljning av 

hållbarhetsmålen. 

• Kommunfullmäktiges mål- och inriktningsdokument för år 2024–2027 

spänner bredare över alla tre hållbarhetsdimensioner, jämfört med 

tidigare målsättningar. Det innebär att målanalysen i årsredovisningen 
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kommer fånga mycket av det som idag rapporteras i det årliga 

hållbarhetsbokslutet. 

• EU:s nya direktiv Corporate Sustainability Reporting Directive (CSRD) 
kommer att ställa lagkrav på hållbarhetsredovisning i en viss form för 

de kommunala bolagen, vilket ska vara infört senast till årsredovisning 

för verksamhetsåret 2025. Kommunorganisationen omfattas ännu inte 

av lagstiftningen, men som del av andra aktörers värdekedjor kommer 

det ställas indirekta krav på formen för vår rapportering, transparens 

och möjlighet att tillhandahålla vissa uppgifter framöver. 

 
Med detta i beaktande är det fördelaktigt att redan för verksamhetsår 2023 

ta steg mot att arbeta enligt kommande CSRD-lagstiftning och redovisa 

koncerners samlade hållbarhetsarbete som del av förvaltningsberättelsen i 

årsredovisningen.  

 
Att styra mot en rapportering i linje med CSRD-direktivet och dess 

standarder är ett sätt att professionalisera kommunens 

hållbarhetsuppföljning. Idag är uppföljningen uppbyggt utifrån vår lokala 

målsättning. CSRD syftar till att höja kvalitetskraven på 

hållbarhetsrapportering till samma nivå som den finansiella rapporteringen 

och sätta en standard för vad och hur en hållbarhetsrapporteringen ska gå 

till för alla. 

 

Föreslagna förändringar för hållbarhetsbokslut 2023 skapar förutsättningar 

för ett mindre tidskrävande uppföljningsarbete, vilket frigör mer tid för det 

koncerngemensamma hållbarhetsnätverket att arbeta med åtgärder och 

aktiviteter. Det frigör även resurser att fortsätta utvecklingen av vår 

hållbarhetswebb och ta fler steg mot att skapa ett forum för 

hållbarhetsfrågor digitalt. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Ekonomikontoret 
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 § 251 Dnr KS 2023/0136 

 

Kommunstyrelsens budget 2024 och plan 2025–
2028 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

 

1. godkänna kommunstyrelsens budget 2024 och plan 2025–2028. 

 

Reservation  
Jeanette Qvist (S), Kent Norberg (S), Katarina Eiderbrant (S), Jenny 

Bolgert (S) och Lena Språng (C) reserverar sig mot beslutet. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 

Förslag till beslut på sammanträdet 
 

Jeanette Qvist (S) föreslår följande tillägg: 

1. Resursfördelningsmodell för ett växande Varberg 

Kommunstyrelsens förvaltning får i uppdrag att utreda en 

resursfördelningsmodell för ett växande Varberg som ger förskole- och 

grundskolenämnden, utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden och 

socialnämnden möjlighet att klara de ökade hyrorna vid kommande 

reinvesteringar och nyinvesteringar inom deras verksamheter. 

Återkoppling ska ges till kommunstyrelsen senast i juni 2024. 

 2. Renovera Renen 13 – kontorshuset och B-hallen 

Starta upp renoveringen av Renen 13, kontorshuset och B-hallen under år 

2024/2025 för att användas för kommunala behov med syfte att ta tillvara 

de kulturhistoriska byggnaderna. 

 

Marie Lindén (V) föreslår bifall till Jeanette Qvists (S) tilläggsförslag 1 och 

2. 

 

Lena Språng (C) föreslår bifall till Jeanette Qvists (S) tilläggsförslag 1.  

 

Lena Språng (C) föreslår följande tillägg: 

1. Öronmärka 400 000 kronor ur kommunstyrelsen ofördelade medel för 

vattenråd och andra föreningar som samverkar kring vattendrag. 

2. Ge nämndsorganisationskommittén i uppdrag att dela socialnämnden 

för bättre kontroll och styrning. 

3. Återföra utbyggnad av Påskbergsskolan i investeringsbudgeten. 

Varbergs kommun har en utmanande investeringsplan. Det är dock 

ovanligt att alla investeringar kan upparbetas då det av olika 

anledningar blir fördröjningar i projekt. Centerpartiet föreslår därför en 
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överbudgetering för bättre effektivitet och det är ett projekt som får 

stora konsekvenser om vi inte kan genomföra det inom tilltänkt plan.   

 

Jeanette Qvist (S) föreslår bifall till Lena Språngs (C) tilläggsförslag 3. 

 

Marie Lindén (V) föreslår bifall till Lena Språngs (C) tilläggsförslag 2. 

 

Ann-Charlotte Stenkil (M), Tobias Carlsson (L), Morgan Börjesson (KD) 

och Andreas Havasi (SD) föreslår bifall till arbetsutskottets förslag.  

 

Beslutsordning 
Ordförande ställer fråga om bifall eller avslag på arbetsutskottets förslag 

och konstaterar bifall till arbetsutskottets förslag. 

 

Ordförande ställer därefter fråga om bifall eller avslag på Jeanette Qvists 

(S) tilläggsförslag 1 och konstaterar avslag på tilläggsförslaget 1.  

 

Omröstning begärs 

Kommunstyrelsen godkänner följande ordning: 

Ja-röst för avslag på Jeanette Qvists (S) tilläggsförslag 1 

Nej-röst för bifall till Jeanette Qvists (S) tilläggsförslag 1 

 

Med 7 ja-röster för avslag på Jeanette Qvists (S) tilläggsförslag 1 och 6 nej-

röster för bifall till Jeanette Qvist (S) tilläggsförslag 1 beslutar 

kommunstyrelsen avslå tilläggsförslaget 1.  

Beslutande Ja Nej 

Ann-Charlotte Stenkil (M) X   

Hanna Netterberg (M) X   

David Sandrén (M) X   

Andreas Havasi (SD) X   

Hanna Götz (SD) X   

Tobias Carlsson (L)  X   

Morgan Börjesson (KD) X  

Jeanette Qvist (S)  X 

Kent Norberg (S)  X 

Katarina Eiderbrant (S)  X 

Jenny Bolgert (S)  X 

Lena Språng (C)  X 

Marie Lindén (V)  X 

Summa 7 6 

 

Ordförande ställer därefter fråga om bifall eller avslag på Jeanette Qvists 

(S) tilläggsförslag 2 och konstaterar avslag på tilläggsförslaget 2.  
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Omröstning begärs 

Kommunstyrelsen godkänner följande ordning: 

Ja-röst för avslag på Jeanette Qvists (S) tilläggsförslag 2 

Nej-röst för bifall till Jeanette Qvists (S) tilläggsförslag 2 

 

Med 8 ja-röster för avslag på Jeanette Qvists (S) tilläggsförslag 2 och 5 nej-

röster för bifall till Jeanette Qvist (S) tilläggsförslag 2 beslutar 

kommunstyrelsen avslå tilläggsförslaget 2.  

Beslutande Ja Nej 

Ann-Charlotte Stenkil (M) X   

Hanna Netterberg (M) X   

David Sandrén (M) X   

Andreas Havasi (SD) X   

Hanna Götz (SD) X   

Tobias Carlsson (L)  X   

Morgan Börjesson (KD) X  

Jeanette Qvist (S)  X 

Kent Norberg (S)  X 

Katarina Eiderbrant (S)  X 

Jenny Bolgert (S)  X 

Lena Språng (C) X  

Marie Lindén (V)  X 

Summa 8 5 

 

Ordförande ställer därefter fråga om bifall eller avslag på Lena Språngs (C) 

tilläggsförslag 1 och konstaterar avslag på tilläggsförslaget 1.  

 

Omröstning begärs 

Kommunstyrelsen godkänner följande ordning: 

Ja-röst för avslag på Lena Språngs (C) tilläggsförslag 1 

Nej-röst för bifall till Lena Språngs (C) tilläggsförslag 1 

 

Med 12 ja-röster för avslag på Lena Språngs (C) tilläggsförslag 1 och 1 nej-

röster för bifall till Lena Språngs (C) tilläggsförslag 1 beslutar 

kommunstyrelsen avslå tilläggsförslaget 1.  

Beslutande Ja Nej 

Ann-Charlotte Stenkil (M) X   

Hanna Netterberg (M) X   

David Sandrén (M) X   

Andreas Havasi (SD) X   

Hanna Götz (SD) X   

Tobias Carlsson (L)  X   
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Morgan Börjesson (KD) X  

Jeanette Qvist (S) X  

Kent Norberg (S) X  

Katarina Eiderbrant (S) X  

Jenny Bolgert (S) X  

Lena Språng (C)  X 

Marie Lindén (V) X  

Summa 12 1 

 

Ordförande ställer därefter fråga om bifall eller avslag på Lena Språngs (C) 

tilläggsförslag 2 och konstaterar avslag på tilläggsförslaget 2.  

 

Omröstning begärs 

Kommunstyrelsen godkänner följande ordning: 

Ja-röst för avslag på Lena Språngs (C) tilläggsförslag 2 

Nej-röst för bifall till Lena Språngs (C) tilläggsförslag 2 

 

Med 11 ja-röster för avslag på Lena Språngs (C) tilläggsförslag 2 och 2 nej-

röster för bifall till Lena Språngs (C) tilläggsförslag 2 beslutar 

kommunstyrelsen avslå tilläggsförslaget 2.  

Beslutande Ja Nej 

Ann-Charlotte Stenkil (M) X   

Hanna Netterberg (M) X   

David Sandrén (M) X   

Andreas Havasi (SD) X   

Hanna Götz (SD) X   

Tobias Carlsson (L)  X   

Morgan Börjesson (KD) X  

Jeanette Qvist (S) X  

Kent Norberg (S) X  

Katarina Eiderbrant (S) X  

Jenny Bolgert (S) X  

Lena Språng (C)  X 

Marie Lindén (V)  X 

Summa 11 2 

 

Ordförande ställer därefter fråga om bifall eller avslag på Lena Språngs (C) 

tilläggsförslag 3 och konstaterar avslag på tilläggsförslaget 3.  

 

Omröstning begärs 

Kommunstyrelsen godkänner följande ordning: 

Ja-röst för avslag på Lena Språngs (C) tilläggsförslag 3 

Nej-röst för bifall till Lena Språngs (C) tilläggsförslag 3 
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Med 8 ja-röster för avslag på Lena Språngs (C) tilläggsförslag 3 och 2 nej-

röster för bifall till Lena Språngs (C) tilläggsförslag 3 beslutar 

kommunstyrelsen avslå tilläggsförslaget 3.  

Beslutande Ja Nej 

Ann-Charlotte Stenkil (M) X   

Hanna Netterberg (M) X   

David Sandrén (M) X   

Andreas Havasi (SD) X   

Hanna Götz (SD) X   

Tobias Carlsson (L)  X   

Morgan Börjesson (KD) X  

Jeanette Qvist (S)  X 

Kent Norberg (S)  X 

Katarina Eiderbrant (S)  X 

Jenny Bolgert (S)  X 

Lena Språng (C)  X 

Marie Lindén (V) X  

Summa 8 5 

 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 

Beskrivning av ärendet 
Kommunstyrelsens förvaltning har tagit fram ett förslag till budget för  

kommunstyrelsen och dess verksamhet 2024 samt långtidsplan 2025–

2028. 

Justering av ekonomiska ramar mellan kontoren bemyndigas 

kommundirektören att hantera. 

Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet 5 december 2023, § 445. 

Beslutsförslag 23 november 2023. 

Budget 2024 och plan 2025–2028 kommunstyrelsen.  

 

Övervägande 
Utifrån de förutsättningar som kommunfullmäktige beslutat åt 

kommunstyrelsen beskriver budget dokumentet hur förvaltningen planerar  

att omhänderta grunduppdrag, tilldelade uppdrag och ekonomisk ram.  

 
Genom de mål, uppdrag och driftsramar som tilldelats kommunstyrelsen i 

Budget 2024 och plan 2025–2028 förväntas både finansiella mål och mål 

för verksamheten uppnås. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Kontorschefer på kommunstyrelsens 

förvaltning 

Ekonomikontoret 
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Reservation från Socialdemokraterna –

Kommunstyrelsens budget 2024, plan 2025 – 2028. 

Socialdemokraterna yrkade på två tillägg i budgeten som Varbergsalliansen 

avslog. 

 

1. Resursfördelningsmodell för ett växande Varberg 

 

Kommunstyrelsen får i uppdrag att utreda en resursfördelningsmodell för 

ett växande Varberg som ger förskole- och grundskolenämnden, 

utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden och socialnämnden möjlighet 

att klara de ökade hyrorna vid kommande reinvesteringar och 

nyinvesteringar inom deras verksamheter. Återkoppling ska ges till 

kommunstyrelsen senast i juni 2024. 

 

I underlag till budget från dessa tre nämnder lyfter förvaltningarna de stora 

utmaningarna som nyinvesteringar och reinvesteringarna innebär för 

verksamheterna. Idag får verksamheterna tilldelning utifrån demografi och 

detta ska både hantera kostnader för lokaler och personal. I förskole- och 

grundskoleförvaltningens underlag skrivs att ”enbart ökade lokalkostnader 

kommer att ta i anspråk mer än hela den demografiska tilldelningen under 

planperioden. Det finns en risk att barn och elevers lärmiljöer och 

måluppfyllelse samt personals arbetsmiljö påverkas”. Därför anser 

Socialdemokraterna att det måste utredas en modell som gör att 

verksamheterna klarar av ett växande Varberg. 

 

2. Renovera Renen 13 – kontorshuset och B-hallen 

 

Starta upp renoveringen av Renen 13, kontorshuset och B-hallen under år 

2024/2025 för att användas för kommunala behov med syfte att ta tillvara 

på de kulturhistoriska byggnaderna. 

 

Idag hyrs externa lokaler in för våra verksamheter och behov av nya lokaler 

finns också. Socialdemokraterna vill inte se det förfall som pågår av två fina 

kulturhistoriska byggnader, utan vill att det omgående utreds och planeras 

för att starta upp en ombyggnation av dessa så att de används och bevaras 

väl för framtiden.  

 

Jeanette Qvist, 2:e vice ordförande i kommunstyrelsen (S) 
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 § 252 Dnr KS 2023/0597 

 

Räntestrategi 2024 - Varbergs kommun 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

 

1. godkänna Räntestrategi Varberg kommun 2024. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 

Beskrivning av ärendet 
Enligt Finanspolicy, KS 2018/0676, består kommunstyrelsens ansvar i att 

godkänna förslag till räntestrategier. Räntestrategier ska minst revideras 

årligen och ska utgå från kommunens förmåga att bära ränterisk. Strategin 

ska uttryckas som en bestämd förfallostruktur för räntebindningen och 

riskmandat ska ange tillåtna avvikelser.   

 

Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet 5 december 2023, § 437. 

Beslutsförslag 8 november 2023. 

Räntestrategi Varbergs kommun 2024. 

 

Övervägande 
Kommunens finansiella rådgivare, JLL, gjorde under 2022 en simulering av 

ränteutvecklingen för olika räntestrategier och vilka effekter det skulle ge 

på kommunens räntekostnader. Utvärderingen av nuvarande räntestrategi 

och resultatet av analysen var att fortsätta med nuvarande strategi då den 

långsiktigt bedöms vara mest lämpad. Till samtliga intervall finns 

riskmandat kopplade där ett visst handlingsutrymme ges inom strategin för 

att både förlänga och förkorta ränteförfallen utifrån marknadsläget. 

 

Riksbankens räntehöjningar och de fallande energipriserna har bidragit till 

att inflationen börjat sjunka. Utvecklingen går därmed åt rätt håll, men 

inflationstrycket i svensk ekonomi är fortfarande för högt, främst drivet av 

en svag svensk krona och höga tjänstepriser. En svagare konjunktur och 

minskade prisökningar på el och livsmedel medför att Riksbanken bedöms 

vara klar med sina räntehöjningar under 2023 och därefter förväntas nästa 

åtgärd bli en räntesänkning.  

 

Det är dock en skillnad mellan marknaden och Riksbanken när den 

sänkningen förväntas infalla. Riksbanken har i sin prognos att styrräntan 

kommer att behållas på nuvarande nivå till sensommaren 2025. 

Marknaden prissätter däremot att de första sänkningarna startar under 

hösten 2024. Det råder en fortsatt hög osäkerhet kring den framtida 

ekonomiska och geopolitiska utvecklingen och det är en bidragande orsak 

till att ingen förändring av räntestrategin föreslås. 



Varbergs kommun Sammanträdesprotokoll  
Kommunstyrelsen 2023-12-12 12 
   

 

  

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande Datum 

 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Ekonomikontoret 
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 § 253 Dnr KS 2023/0598 

 

Räntestrategi 2024 - Varbergs Stadshus AB 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

 

1. godkänna Räntestrategi Varbergs Stadshus AB 2024. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 

Beskrivning av ärendet 
I kommunens Finanspolicy framgår att kommunens bolag ska besluta om 

räntestrategier och årligen revidera densamma.  Kommunstyrelsen ska 

därefter godkänna moderbolagets, det vill säga Varbergs Stadshus AB, 

förslag till räntestrategi. 

 

Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet 5 december 2023, § 438. 

Beslutsförslag 8 november 2023. 

Räntestrategi Varbergs Stadshus AB 2024. 

 

Övervägande 
Föreslagen räntestrategi är antagen och beslutad av styrelsen i Varbergs 

Stadshus AB, 24 oktober 2023, § 97. Bedömningen är att nuvarande 

räntestrategi är väl anpassad till att bedömda ränteutvecklingsprognoser 

och vara flexibel i en föränderlig räntemiljö samt att det överensstämmer 

med bolagets riskprofil. Därför föreslås inga förändringar i bolagets 

räntestrategi inför 2024. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Ekonomikontoret 
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 § 254 Dnr KS 2023/0516 

 

Ansökan om bidrag – Solbacken, Kungsäters IF 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar  

 

1. bevilja Kungsäters IF 220 000 kronor för anläggning av vatten och 

avlopp på dansbanan Solbacken i Kungsäter. 

2. kostnaderna tas ur kommunstyrelsens konto för ofördelade medel. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 

Förslag till beslut på sammanträdet 
Lena Språng (C), Ann-Charlotte Stenkil (M), Tobias Carlsson (L), Andreas 

Havasi (SD), Hanna Götz (SD), Morgan Börjesson (KD), Jeanette Qvist (S), 

Kent Norberg (S), Katarina Eiderbrant (S), Jenny Bolgert (S) och Marie 

Lindén (V) föreslår bifall till arbetsutskottets förslag. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 

Beskrivning av ärendet 
Kungsäters IF ansöker om bidrag från Varbergs kommun för att kunna 

fortsätta bedriva verksamhet på dansbanan Solbacken i Kungsäter.  

 

Solbacken är en klassisk dansbana från 1939 som driftas av Kungsäters IF 

och beskrivs utförligt i Kulturmiljöprogram för Varbergs kommun. 

 

För att kunna bedriva och utveckla verksamhet på platsen behöver 

föreningen anlägga vatten och avlopp. Kungsäters IF har genom ideella 

insatser och med stöd av Sparbanksstiftelsen genomfört diverse 

renoveringar på Solbacken, så som upprustning av tak, grund och fasad, 

brandsäkring, röjning av utomhusytor samt asfaltering av parkering och 

uppfart. Föreningen har vid ett flertal tillfällen sökt medel för en 

servicebyggnad genom Boverket (med kommunal medfinansiering) men 

utan framgång.  

 

Kungsäters IF har ett 10-årigt arrendeavtal med markägaren inklusive 

förköpsrätt vid försäljning. Förutom egna arrangemang hyrs Solbacken ut 

till privatpersoner och föreningar och detta vill klubben fortsätta utveckla.  

 

Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet 12 december 2023, § 456. 

Beslutsförslag 28 november 2023. 

Ansökan från Kungsäters IF 19 september 2023. 
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Övervägande 
I Varbergs kommuns Kulturmiljöprogram, antaget av byggnadsnämnden 

2016, är Solbacken tydligt utpekad som en enskild kulturmiljö. Enligt 

programmet är det den bäst bevarade festplatsen i Varbergs kommun – och 

som sådan, en värdig traditionsbärare och representant för denna typ av 

anläggning.  

 

Med bidraget på 220 000 kronor från Varbergs kommun samt ideella 

krafter från föreningen anser Kungsäters IF att de kommer kunna anlägga 

vatten och avlopp, dessutom kommer de, med egna resurser eller 

tillsammans med annan organisation, renovera och handikappanpassa den 

befintliga toalettbyggnaden. 

 

Kungsäters IF ska återkomma till näringslivs- och destinationskontoret 

med redogörelse samt fotodokumentation för projektet senast våren 2025.  

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Kungsäters IF 

Näringslivs- och destinationskontoret 
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 § 255 Dnr KS 2022/0598 

 

Idéstudie - Utveckling av Västkustbanans 
enkelspårsområde 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

 

1. godkänna Idéstudien – Utveckling av Västkustbanans 

enkelspårsområde, som kommunövergripande planeringsinriktning för 

samtliga berörda nämnder och bolag, med följande ändringar: 

• Under rubriken Potential, sid 35; Ändra från ”bostäder” till ”ett 

mindre antal bostäder”  

• Pratbubblan 2, sid 40; Ändra till Varsam utbyggnad på ängarna, 

vilket också markeras genom skrafferade pilar. 

 

Reservation 
Jeanette Qvist (S), Kent Norberg (S), Katarina Eiderbrant (S) och Jenny 

Bolgert (S) reserverar sig mot beslutet.  

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 

Förslag till beslut på sammanträdet 
Ann-Charlotte Stenkil (M) och Lena Språng (C) föreslår bifall till 

arbetsutskottets förslag. 

 

Jeanette Qvist (S) föreslår bifall till förvaltningens förslag med följande 

ändringar i Idéstudien: 

• Under rubriken Potential, sid 35; Ta bort ordet bostäder. 

• Förslag för delområde Apelviken, sid 38, punkt 2; Ta bort ordet bostäder. 

• Ta bort pratbubblan på bild, sid 40, som säger Utbyggnad på ängarna.  

 

Marie Lindén (V) föreslår bifall till Jeanette Qvists (S) förslag.  

 

Beslutsordning  
Ordförande ställer förslagen mot varandra och konstaterar att 

kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets förslag. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 

Beskrivning av ärendet 
Idéstudien är framtagen på uppdrag av kommunstyrelsen arbetsutskott att 

utreda möjligheten till utveckling och ny användning av enkelspårsområdet 

efter 2025. Arbetet är genomfört i samverkan mellan de samhällsbyggande 

förvaltningarna. 
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Efter trafikstart på nya dubbelspåret under juli 2025 kommer Trafikverket 

att ta bort den befintliga järnvägsanläggningen, tre järnvägsbroar och på 

vissa sträckor banvallen innan de sanerar marken. Därefter går marken 

över till kommunens ägo. Detta ger oss en unik möjlighet att skapa nya 

värden för Varberg och staden kan bindas samman med havet. 

 

Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet 12 december 2023, 452. 

Beslutsförslag 8 november 2023. 

Idéstudie – Utveckling av Västkustbanans enkelspårsområde. 

Bilaga – Underlag till Idéstudie. 

Remissammanställning Idéstudie daterad 8 november 2023. 

 

Övervägande 
Samhällsutvecklingskontoret har tillsammans med berörda förvaltningar 

och bolag utrett möjligheterna till utveckling av Västkustbanans 

enkelspårsområde. Resultatet av arbetet och förslag till inriktning finns 

beskriven i Idéstudien. 

 

Det sju kilometer långa spårområdet kommer inte att kunna utvecklas på 

en och samma gång, det kommer att behöva ske successivt under många år. 

Det beror på omkringliggande områdens utveckling, kommunens 

ekonomiska möjligheter och hur olika planeringsprocesser går vidare. 

Samhällsutvecklingskontorets roll är att leda och samordna arbetet. 

 

En viktig del i genomförandet är att kommunen kommer att behöva 

prioritera vilka delar av spårområdet som ska utvecklas i närtid och vilka 

delar som kan utvecklas längre fram.  En intressant möjlighet är att satsa på 

både tillfälliga och permanenta lösningar inom olika deletapper av 

sträckan. Platser kan då användas för olika typer av aktiviteter och 

evenemang som kan vara föränderliga utifrån exempelvis årstid. Den 

fortsatta planeringen och utbyggnaden genomförs i samverkan och dialog 

med närboende och berörda verksamheter. Barn och unga bör ges 

möjlighet till deltagande i platsskapande.  

 

Utvecklingen som föreslås i idéstudien kräver närmare prövning och 

utveckling. Detta kommer att göras i olika former inom de olika delarna av 

spårområdet men med en gemensam och sammanhållen målbild. 

Det som är gemensamt är att det kommer att krävas fördjupade studier, 

framtagande av förstudier och i de flesta fall detaljplanering för varje 

delområde.  

 

Förstudierna kommer att utgå ifrån förslagen i idéstudien, men kommer att 

utreda frågeställningarna djupare och kan komma att landa i en annan 

utformning än den som skissats i idéstudien. 
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¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Byggnadsnämnden 

Hamn- och gatunämnden 

Socialnämnden 

Kultur- och fritidsnämnden 

Förskole- och grundskolenämnden 

Utbildnings- och 

arbetsmarknadsnämnden 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden 

Servicenämnden 

Räddningstjänsten 

Varbergs Bostads AB 

VIVAB 

Varberg Energi AB 

Varberg Fastighets AB 
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Reservation från Socialdemokraterna – Idéstudie - 

Utveckling av Västkustbanans enkelspårsområde 
 

Socialdemokraterna föreslog ett ändringsyrkande där ordet bostäder skulle 

tas bort i delområdet Apelviken, vilket Varbergsalliansen yrkade avslag till. 

I deras förslag ska ängarna fortsätta kunna byggas med bostäder då de 

föreslog en varsam utbyggnad och mindre antal bostäder.  

 

Socialdemokraterna vill inte att ängarna i Apelvikens norra delar byggs med 

bostäder över huvudtaget, vilket dagens fördjupade översiktsplan 

Stadsområdet visar, utan att det ska ändras i kommande fördjupad 

översiktsplan för Stadsområdet. Området ska bevaras med hänvisning till 

de höga kulturhistoriska och miljöskapande värdena och den unika 

landskapshistoriska helheten i stadens närhet.  

 

Socialdemokraterna vill inte att vi ska vara den generation som bebygger 

detta område, utan i stället är de som värnar och säkrar området för 

framtiden.  

 

För den socialdemokratiska gruppen i kommunstyrelsen 

 

Jeanette Qvist, 2:e vice ordförande i kommunstyrelsen (S) 
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 § 256 Dnr KS 2023/0612 

 

Svar på remiss - Falkenbergs kommuns 
riktlinjer för bostadsförsörjning 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

 

1. översända yttrandet daterat 4 december 2023 till Falkenbergs kommun 

som svar på remiss om riktlinjer för bostadsförsörjning. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 

Beskrivning av ärendet 
Varje kommun ska enligt bostadsförsörjningslagen (BFL 2000:1383) skapa 

förutsättningar för att alla i kommunen ska kunna leva i goda bostäder. För 

att uppfylla lagens mål krävs det att kommunen har en bra planering för 

bostadsförsörjningen och syftet är att främja att relevanta åtgärder för 

bostadsförsörjningen förbereds och genomförs.  

 

Delmål och strategier för bostadsbyggandet utgör tillsammans med 

Analysdelen och Plan för hållbar utbyggnad samt 

Lokalförsörjningsprogrammet, kommunens riktlinjer för 

bostadsförsörjning enligt lagen om kommunernas 

bostadsförsörjningsansvar. 

 

Falkenbergs kommun samråder kring förslag till delmål och strategier samt 

det som benämns som en analysdel. 

 

Lagen kräver även att planeringen stäms av med bland annat närliggande 

kommuner. Remissperioden är mellan 13 november 2023 - 15 januari 2024. 

Varbergs kommun har ombetts lämna synpunkter på samrådsunderlaget. 

 

Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet 12 december 2023, § 450. 

Beslutsförslag 4 december 2023. 

Yttrande 4 december 2023. 

Falkenbergs kommun, Riktlinjer för Bostadsförsörjning - delmål och 

strategier 24 oktober 2023. 

Falkenbergs kommun, Riktlinjer för Bostadsförsörjning – analys samt 

relevanta mål, planer och program 24 oktober 2023. 

 

Övervägande 
Falkenbergs kommun samråder kring förslag till delmål och strategier samt 

det som benämns som en analysdel. Delmålen handlar om att skapa 

förutsättningar för utveckling i hela kommunen, skapa attraktiva 
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bostadsområden med variation, bidra till ett hållbart samhälle för alla samt 

ökat kunskapsunderlag, ökad dialog och samverkan.  

 

Analysdelen bygger bland annat på underlag gällande demografi och 

befolkningsutveckling, socioekonomi och bostadsbehov, befintligt 

bostadsbestånd och utbildningsnivå.   

 

Varbergs kommun ser positivt på Falkenbergs kommuns riktlinjer för 

bostadsförsörjning och har inga synpunkter i ärendet. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Falkenbergs kommun 
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 § 257 Dnr KS 2023/0509 

 

Yttrande på samrådsförslag till ändrad statlig 
havsplan för Västerhavet 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar  

 

1. översända yttrande daterat 4 december 2023 till Havs- och 

vattenmyndigheten som Varbergs kommuns svar på inbjudan till 

samråd om förslag till ändrade havsplaner. 

 

Reservation 
Jeanette Qvist (S), Kent Norberg (S), Katarina Eiderbrant (S), Jenny 

Bolgert (S) och Lena Språng (C) reserverar sig mot beslutet.  

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 

Förslag till beslut på sammanträdet 
Ann-Charlotte Stenkil (M), Morgan Börjesson (KD), Tobias Carlsson (L), 

Andreas Havasi (SD), Hanna Götz (SD) och David Sandrén (M) föreslår 

bifall till arbetsutskottets förslag.  

 

Jeanette Qvist (S), Kent Norberg (S), Lena Språng (C) och Marie Lindén (V) 

föreslår bifall till förvaltningens förslag.  

 

Beslutsordning  
Ordförande ställer förslagen mot varandra och konstaterar att 

kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets förslag. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 

Beskrivning av ärendet 
Varbergs kommun har fått remiss från Havs- och vattenmyndigheten 

avseende samråd om förslag till ändrade havsplaner. Sverige tar fram tre 

havsplaner – en för Bottniska viken, en för Östersjön och en för 

Västerhavet. Havsplanerna är vägledande för myndigheter och kommuner 

när de planlägger, ger tillstånd eller förvaltar havet. 

 

Havs- och vattenmyndigheten har tagit fram samrådsförslaget inom ramen 

för ett regeringsuppdrag om nya eller ändrade områden för energiutvinning 

i havsplanerna. I enlighet med uppdraget är havsbaserad vindkraft 

huvudfokus i förslaget. 

 

Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet 5 december 2023, § 432. 

Beslutsförslag 21 november 2023. 
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Varbergsalliansens yttrande 4 december 2023. 

Förvaltningens yttrande 22 november 2023. 

Remiss från Havs- och vattenmyndigheten 14 september 2023. 

Samrådshandlingar. 

 

Övervägande 
Varbergs kommun har främst fokuserat på de delar av planförslaget som 

påverkar kommunen och dess närområde. Det är endast ett fåtal ändringar 

i havsplanen för Västerhavet som berör kommunen. 

 

Kommunen efterfrågar en samlad analys och konsekvensbedömning görs 

kring påverkan av energiutvinning på framför allt fågel och yrkesfiske. Det 

kan här inte överlåtas åt respektive projekt att göra den samlade och 

kumulativa konsekvensbedömningen. 

 

Kommunen ifrågasätter de många och olika kategoriseringarna i plankarta 

för områden som bedömts lämpliga för havsbaserad vindkraft och att dessa 

olika kategorier riskerar att bidra till tvetydigheter vid en framtida 

tillämpning av planen. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Havs- och vattenmyndigheten, dnr 2168–23 
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Reservation på ”yttrande på samrådsförslag till ändrad 
statlig havsplan för Västerhavet”  
 

Centerpartiet reserverar sig mot Varbergsalliansen och Varbergspartiets 

förslag till remissyttrande och bifaller förvaltningens förslag till yttrande.  

Det är med stor förvåning som yttrandet från Varbergsalliansen och 

Varbergspartiet läses. Inför prövningar av havsbaserad vindkraft utförs 

många avvägningar och utredningar, vilket förvaltningen utförligt 

beskrivet.  

 

I tider med klimatförändringar där vi behöver elektrifiera och fördubbla vår 

elproduktion så är remissyttrandet fullständigt oansvarigt. Den samlade 

professionen bedömer att vi behöver all fossilfri energi som vi kan få och en 

mix av energislagen är lämpligt. Att Tidöpartierna endast har kärnkraft 

framför ögonen har inte undgått någon trots att Ebba Busch och Romina 

Pourmokhtari uttalar sig om att alla kraftkällor behövs. Möjligtvis är dessa 

uttalanden dimridåer då regeringen samtidigt försvårar för havsbaserad 

vindkraft med anslutningsavgifter.  

 

I dagarna har Vattenfalls VD gått ut med att ny kärnkraft inte går att bygga 

på marknadsmässiga villkor, det blir troligtvis skattemedel som får täcka 

dessa kostnader. Ny kärnkraft kan tidigast vara på plats fram emot 2035. 

Att under dessa omständigheter lämna ett remissyttrande som uttalar att 

ingen havsbaserad vindkraft ska tillåtas är oansvarigt mot kommande 

generationer, näringslivet och alla som betalar elräkningar.  

 

Centerpartiet Varberg/Lena Språng 
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 § 258 Dnr KS 2023/0528 

 

Svar på remiss - Betänkande Ett stärkt och 
samlat skydd av välfärdssystemen (SOU 
2023:52) 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

 

1. översända yttrande daterat 23 november 2023 på betänkande Ett stärkt 

och samlat skydd av välfärdssystemen (SOU 2023:52) till 

socialdepartementet som svar från Varbergs kommun. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 

Beskrivning av ärendet 
Varbergs kommun har fått en remiss från socialdepartementet kring 

betänkandet ”Ett stärkt samlat skydd av välfärdssystemen” (SOU 2023:52). 

 

Ärendet har behandlats på socialnämnden 16 november 2023, § 173. 

 

Regeringen beslutade 3 juni 2021 att tillsätta en särskild utredare med 

uppdrag att göra en översyn av möjligheterna att stärka arbetet med att 

bekämpa bidragsbrott mot Försäkringskassan, Pensionsmyndigheten, 

Centrala studiestödsnämnden. Ett slutbetänkande ”Ett stärkt och samlat 

skydd av välfärdsystemen (SOU 2023:52) har nu överlämnats och skickats 

på remiss till berörda instanser. 

 

Uppdraget har varit att se över möjligheterna att stärka arbetet med att 

bekämpa bidragsbrott mot Försäkringskassan, Pensionsmyndigheten, 

Centrala studiestödsnämnden (CSN), Migrationsverket och 

Arbetsförmedlingen. För att få en heltäckande bild har även kommuner och 

arbetslöshetskassor inkluderats i kartläggningen och förslagen. Syftet med 

översynen har varit att säkerställa en ändamålsenlig och effektiv hantering 

som kan minska antalet felaktiga utbetalningar och bidragsbrott i de 

ekonomiska förmåner och stöd som hanteras av myndigheterna. 

 

För Varbergs kommun kommer detta sannolikt främst beröra 

socialnämndens verksamhet kring ekonomiskt bistånd. 

 

Brott mot välfärdssystemen riskerar att urholka tilliten till systemen och 

hota förtroendet för välfärdssamhället. För att upprätthålla legitimiteten i 

välfärdssystemen och för att de ska uppfattas som trovärdiga och rättvisa 

krävs att rätt ersättning kommer rätt person och rätt företag till del.  
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Det har konstaterats att såväl den organiserade brottsligheten som den 

våldsbejakande extremismen utnyttjar svaga kontrollpunkter i 

välfärdssystemet och tillskansar sig offentliga medel. 

 

Utredningen föreslår att Försäkringskassan, Pensionsmyndigheten, CSN, 

Migrationsverket och Arbetsförmedlingen får ett ansvar att förebygga brott 

mot välfärdssystemen. Ansvaret ska inbegripa bidragsbrottslighet men 

också annan brottslighet som riktas mot dessa välfärdssystem, till exempel 

brottslighet som innefattar manipulation av uppgifter och identiteter, 

dataintrång, otillåten påverkan och infiltration av myndigheter. 

 

I utredningen föreslås bland annat att vissa beslutande aktörer ska få större 

möjligheter att hämta in uppgifter från andra aktörer, än den enskilde, som 

ett led i att förhindra att brott kan begås. Förslagen innebär att 

Försäkringskassan och Pensionsmyndigheten kommer att kunna inhämta 

uppgifter om en annan fysisk person än den försäkrade och även uppgifter 

om juridiska personer.  

 

Dessutom föreslås också utökade möjligheter för dessa myndigheter att 

inhämta uppgifter från banker när det finns misstanke om felaktigheter. 

Utredningen föreslår även att kommunerna ska kunna inhämta vissa 

uppgifter om inkomst från Skatteverket.  

 

Genom att berörda myndigheter och kommuner i större utsträckning kan 

inhämta uppgifter direkt från andra aktörer än den enskilde, kan felaktiga 

utbetalningar som har sin grund i att enskilda avsiktligt lämnar oriktiga 

uppgifter eller underlåter att anmäla ändrade förhållanden förhindras. 

Även oavsiktliga fel som enskilda gör på grund av att de inte förstår vilka 

uppgifter som ska lämnas kan förhindras. 

 

I betänkandet beskrivs även att berörda myndigheter ska få en möjlighet att 

utfärda sanktionsavgifter i de fall personer/organisationer lämnar felaktiga 

uppgifter. Intäkterna från dessa sanktionsavgifter föreslås tillfalla staten. 

 

Syftet med de åtgärder som föreslås i betänkandet är att skapa ett starkare 

skydd för välfärdssystemen, stärka kontrollen, öka upptäcktsrisken och 

minska motivationen hos gärningspersoner att begå välfärdsbrott. 

 

Genom att de beslutande aktörerna (myndigheter och kommuner) får ett 

tydligare ansvar att förebygga välfärdsbrott, regelverken för att skydda 

välfärdssystemen stärks, de beslutande aktörerna får utökade möjligheter 

att inhämta uppgifter, det införs ett system med administrativa 

sanktionsavgifter, ansvaret för att utreda bidragsbrott flyttas över till 

Ekobrottsmyndigheten, och det införs ett system med bidragsspärr kommer 

det samlade skyddet av välfärdssystemen att stärkas betydligt. Åtgärderna 
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innebär förstärkningar i hela kedjan med att förebygga, upptäcka, utreda 

och lagföra brott riktade mot välfärdssystemen. 

 

Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet 5 december 2023, § 441. 

Beslutsförslag 23 november 2023. 

Yttrande 23 november 2023. 

Socialnämnden 16 november 2023, § 173. 

Betänkande Ett starkt och samlat skydd av välfärdssystemen (SOU 

2023:52). 

 

Övervägande 
Det är viktigt att kontinuerligt stärka arbetet mot välfärdsbrott och 

förslagen som är framtagna i betänkandet ses som positiva och förslaget till 

beslut är att lämna in ett positivt remissyttrande men också lyfta fram 

farhågor kring hantering av oriktiga uppgifter som lämnats in utan ont 

uppsåt samt risk för ökad administration. 

 

Oriktiga uppgifter 

Slutbetänkandet ger förslag på att det ska införas sanktionsavgifter som 

visar på vikten av att ange korrekta uppgifter. Sanktionsavgiften ska även 

tas ut om det inte fanns uppsåt att lämna felaktiga uppgifter, vilket lägger 

ett mycket stort ansvar på den enskilda att lämna korrekta uppgifter. Dessa 

sanktionsavgifter ska utfärdas av den myndighet som hanterar frågan om 

bidrag vilket i kommunens fall främst gäller försörjningsstöd. 

 

Det är bra att tydligt framhäva det personliga ansvaret när det gäller att 

lämna korrekta uppgifter, vilket är ett av syftena med förslaget om 

sanktionsavgifter. 

 

Då flera av kommunens målgrupper som har rätt till bidrag från 

kommunen många gånger har en komplex problematik kan det vara svårt 

att förstå vad det är som ska lämnas för uppgifter. Det inte är rimligt att ta 

ut sanktionsavgift för en person som helt oavsiktligt råkar lämna en oriktig 

uppgift till en myndighet i samband med till exempel ansökan om 

försörjningsstöd. Att vara i en svår situation i livet och dessutom drabbas av 

en avgift för något som kanske bara är ett skrivfel, kan upplevas som ett 

oproportionerligt straff. Det kan också leda till en alltför stor arbetsbörda 

och fel fokus för myndigheten och på det sättet motverka syftet med 

sanktionsavgiften. Många har dessutom inte ekonomiska tillgångar i någon 

större utsträckning vilket gör att de inte skulle ha en möjlighet att betala en 

sanktionsavgift. 
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Ökad administration utan ersättning 

Förslaget om införande av sanktionsavgifter är en ny uppgift för kommunen 

och utredningen föreslår inte någon ytterligare finansiering till 

kommunerna. Denna ytterligare uppgift kommer med all sannolikhet att 

kräva ytterligare resurser vilket kommunen inte har idag. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Socialdepartementet, dnr S2023/02576 

Socialnämnden 
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 § 259 Dnr KS 2023/0624 

 

Tillstånd till Räddningstjänsten Väst för 
hantering av brandfarlig vara på fastigheten 
Fäljen 1 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

 

1. ge tillstånd till Räddningstjänsten Väst för hantering av brandfarlig vara 

på fastigheten Fäljen 1, brandstationen i Varberg, 

 
2. tillståndet ges för hantering av brandfarlig vara enligt beskrivning i 

tabell under rubriken övervägande, 

 

3. tillståndet är tidsbegränsat och gäller längst till och med 1 september 

2033. 

 

Jäv 
Morgan Börjesson (KD) anmäler jäv och deltar inte i handläggningen av 
ärendet.  
¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 

Beskrivning av ärendet 
Räddningstjänsten Väst har 2 juni 2023 lämnat in en ansökan om tillstånd 

för hantering av brandfarlig vara på fastigheten Fäljen 1.  

 

Vanligtvis är det Räddningstjänsten Väst som ansvarar för att ge tillstånd 

för hantering av brandfarlig vara men då det är de själva och deras 

verksamhet som omfattas av den aktuella ansökan så behöver Varbergs 

kommun sköta tillståndsgivningen.  

 

I nuläget finns det inte reglerat vilken instans i kommunen som ska ansvara 

för att bedöma ansökan från Räddningstjänsten Väst gällande tillstånd för 

hantering av brandfarlig vara och då hamnar det på kommunstyrelsens 

bord. 

 

Bifogat ansökan har Räddningstjänsten Väst i en riskutredning redogjort 

för vilka brandfarliga varor som ska hanteras och vilken mängd det är samt 

på vilka platser inom fastigheten de förvaras och hanteras. 

 

Verksamheten har redogjort för vilka personer som är föreståndare samt 

redovisat intyg for att dessa personer har genomgått utbildning.  

 

Den som bedriver tillståndspliktig verksamhet ska ha tillgång till den 

kompetens som behövs med hänsyn till den hantering som sker. För 
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hanteringen ska det även finnas en eller flera föreståndare. Föreståndare 

ska verka för att hantering sker enligt de aktsamhetskrav och skyldigheter 

som följer av lagen eller föreskrifter som meddelats i anslutning till lagen. 

Tillståndshavaren ska se till att föreståndare ges de befogenheter och 

möjligheter i övrigt som behövs för att fullgöra sina uppgifter. 

Tillståndsmyndigheten ska hållas underrättad om föreståndarens namn, 

adress och telefonnummer. 

 

Enligt 6 § lagen (SFS 2010:1011) om brandfarliga och explosiva varor ska 

den som hanterar brandfarliga varor vidta de åtgärder och 

försiktighetsmått som behövs för att förhindra brand eller explosion som 

inte är avsedd och för att förebygga och begränsa skador på liv, hälsa, miljö 

eller egendom genom brand eller explosion. 

 

Vidare ska den som hanterar explosiva varor och den som yrkesmässigt 

hanterar brandfarliga varor ha tillstånd till det, 16 §. Frågor om tillstånd till 

hantering av brandfarliga varor i det aktuella fallet prövas av den kommun 

där hanteringen bedrivs, 17 §. 

 

Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet 5 december 2023, § 440. 

Beslutsförslag 17 november 2023.  

Ansökan från Räddningstjänsten Väst, daterad 21 april 2023. 

Riskutredning Avseende hantering av brandfarlig vara på 

räddningsstationen i Varbergs tätort. 

Anmälan av föreståndare för hantering av brandfarlig vara samt 

utbildningsintyg. 

 

Övervägande 
Räddningstjänsten Väst har lämnat in en utförlig ansökan för att få tillstånd 

att hantera brandfarliga varor på brandstationen i Varberg utifrån att det 

finns tydliga rutiner för vilka mängder som förvaras och hur brandfarliga 

varor hanteras. Se tabell nedan hämtad från dokumentet Riskutredning 

avseende hantering av brandfarlig vara på räddningsstationen i 

Varbergs tätort 
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Kommunstyrelsens förvaltning föreslår kommunstyrelsen att besluta ge 

Räddningstjänsten Väst tillstånd att hantera brandfarlig vara på fastigheten 

Fäljen 1, brandstationen i Varberg. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Räddningstjänsten Väst 

Ulrika Mårebäck, Räddningstjänsten 

Väst 

Miljö- och hälsoskyddsförvaltningen 
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 § 260 Dnr KS 2023/0533 

 

Begäran om överlåtelse av tillsyn över täkter 
med vattenverksamhet 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

 

1. begära att Länsstyrelsen i Hallands län överlåter tillsynen av 

täktverksamheter med vattenverksamhet till miljö- och 

hälsoskyddsnämnden. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 

Beskrivning av ärendet 
Den operativa tillsynen över verksamheter och tillsynsområden kan 

överlåtas från länsstyrelsen till en kommunal nämnd, om så begärs av 

kommunfullmäktige, enligt 26 kap. 3 § miljöbalken (1998:808) och 1 kap. 

18 § miljötillsynsförordningen (2011:13).  

 

Enligt 1 kap. 19 § miljötillsynsförordningen ska en överlåtelse av uppgiften 

att utöva tillsyn avse:  

1. en viss typ av tillsynsobjekt,  

2. en viss typ av tillsynsobjekt med undantag för ett visst eller vissa  

tillsynsobjekt, eller  
3. ett visst tillsynsobjekt.  

 

Sedan 1 juli 2000 har miljö- och hälsoskyddsnämnden övertagit  

tillsynsansvaret för täkter i kommunen, utom sådana som klassas som  

vattenverksamhet. Fram tills hösten 2022 har det inte funnits några  

täktverksamheter som även omfattas av tillstånd för vattenverksamhet i  

kommunen. I Varbergs kommun finns sedan 14 oktober 2022 sju 

tillståndspliktiga täktverksamheter varav kommunen ansvarar för tillsynen 

av sex av dem och länsstyrelsen en av dem.  

 

Att leda bort grundvatten är klassat som en vattenverksamhet enligt 11 kap. 

miljöbalken (1998:808), och tillsyn över detta har länsstyrelsen idag. Miljö- 

och hälsoskyddsnämnden vill ta över denna tillsyn. De täktverksamheter 

det är frågan om är berg- och grustäkter. I vissa av dem behöver man leda 

bort vatten vilket medför att det blir en vattenverksamhet. Det finns inget 

samverkansavtal mellan Varbergs kommun och Länsstyrelsen i Hallands 

län kring detta utan ärendet avser överförandet av tillsynen till kommun. 

 

Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet 5 december 2023, § 439. 

Beslutsförslag 11 oktober 2023. 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden 25 september 2023, § 82. 
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Beslut från Länsstyrelsen Halland 25 april 2000 om överlåtelse av tillsyn 

enligt 26 kap. 3 § miljöbalken till Varbergs kommun. 

 

Övervägande 
Länsstyrelsen utövar sedan oktober 2022 tillsyn av täkt som bedrivs av  

en verksamhetsutövare som även bedriver två andra täktverksamheter i  

kommunen. Miljö- och hälsoskyddsnämnden anser att det är fördelaktigt 

för myndighetsutövningen och verksamhetsutövare med en effektiv och 

enhetlig tillsyn som ses över av miljö- och hälsoskyddsnämnden.  

 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden anser sig vidare att förfoga över de 

personella resurser samt den kompetens som behövs för att bedriva 

tillsynen av aktuella verksamheter. Huvudparten av den tillsyn som ska 

bedrivas rör täktverksamheten för vilket miljö- och hälsoskyddsnämnden 

sedan tidigare haft tillsyn på.  Det är resurseffektivare att nämnden tar över 

den mindre extra delen kring vattenverksamheten, jämfört med att 

länsstyrelsen ska ta över den mer omfattande täkttillsynen.  

 

Länsstyrelsen i Hallands län har vid förfrågan inte haft några invändningar  

mot att överlåta den operativa tillsynen av täktverksamheter med 

vattenverksamhet inom Varbergs kommun. Överföring av motsvarande 

tillsyn har tidigare skett i Falkenbergs kommun som övertog den operativa 

tillsynen över samtliga täkter efter begäran hos länsstyrelsen redan 2008. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Miljö- och hälsoskyddsnämnden 

Länsstyrelsen i Hallands län 
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 § 261 Dnr KS 2023/0650 

 

Annonsering av kommunfullmäktiges 
sammanträden 2024 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

 

1. under 2024 annonsera om kommunfullmäktiges sammanträden i 

Varbergs Tidning. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 

Förslag till beslut på sammanträdet 
Ann-Charlotte Stenkil (M) föreslår bifall till arbetsutskottets förslag. 

 

Jeanette Qvist (S) föreslår att under 2024 annonsera om 

kommunfullmäktiges sammanträden i Varbergs Tidning och Hallands 

Nyheter. 

 

Beslutsordning 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och konstaterar att 

kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets förslag. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 

Beskrivning av ärendet 
Av kommunallagen framgår att information om fullmäktiges 

sammanträden ska finnas tillgänglig på en webbaserad kommunal 

anslagstavla. Tidigare fanns en skyldighet att i ortstidning kungöra 

fullmäktiges sammanträden, slopandet av detta krav innebär dock inget 

hinder mot att fortsätta annonsera i ortstidningar. 

 

Annonsering om kommunfullmäktiges sammanträden i Varbergs kommun 

har under 2023 skett i Hallands Nyheter och Varbergs Tidning. 

 

Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet 12 december 2023, § 457. 

Beslutsförslag 28 november 2023. 

 

Övervägande 
Det föreslås att annonsering om kommunfullmäktiges sammanträden 2024 

ska ske i Varbergs Tidning. Detta med hänvisning till den minskade 

kostnaden för annonsering som förslaget innebär, och att alla 

kommuninvånare har tillgång till Varbergs Tidning. 
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Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att kommunfullmäktige beslutar att 

under 2024 annonsera om kommunfullmäktiges sammanträden i Varbergs 

Tidning. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Kommunkansliet 
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 § 262 Dnr KS 2022/0303 

 

Svar på motion om kollektivtrafik mellan 
kommunens nordöstra delar och angränsande 
kommuner 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

 

1. avslå motionen om kollektivtrafik mellan kommunens nordöstra delar 

och angränsande kommuner. 

 

Reservation 
Jeanette Qvist (S), Kent Norberg (S), Katarina Eiderbrant (S) och Jenny 

Bolgert (S) reserverar sig mot beslutet. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 

Förslag till beslut på sammanträdet 
Jeanette Qvist (S), Marie Lindén (V) och Lena Språng (C) föreslår bifall till 

motionen.  

 

Beslutsordning 
Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot Jeanette Qvist (S) med 

fleras förslag och konstaterar att kommunstyrelsen beslutar enligt 

arbetsutskottets förslag. 

 

Omröstning begärs 

Kommunstyrelsen godkänner följande ordning: 

Ja-röst för bifall till arbetsutskottets förslag 

Nej-röst bifall till Jeanette Qvists (S) med fleras förslag 

 

Med 7 ja-röster för bifall till arbetsutskottets förslag och 6 nej-röster för 

bifall till Jeanette Qvist (S) med fleras förslag beslutar kommunstyrelsen 

enligt arbetsutskottets förslag. 

Beslutande Ja Nej 

Ann-Charlotte Stenkil (M) X   

Hanna Netterberg (M) X   

David Sandrén (M) X   

Andreas Havasi (SD) X   

Hanna Götz (SD) X   

Tobias Carlsson (L)  X   

Morgan Börjesson (KD) X  

Jeanette Qvist (S)  X 
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Kent Norberg (S)  X 

Katarina Eiderbrant (S)  X 

Jenny Bolgert (S)  X 

Lena Språng (C)  X 

Marie Lindén (V)  X 

Summa 7 6 

 

Ajournering kl. 15.40-15.45 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 

Beskrivning av ärendet 
En motion inkommen från Peter Stoltz (S) föreslår att Varbergs kommun 

utreder möjligheterna till kollektivtrafik mellan kommunens nordöstra 

delar och angränsade kommuner samt att kommunen arbetar för 

kollektivtrafik med möjlighet till studier och arbetspendling mellan 

Varbergs kommun och angränsande kommuner och regioner. Motionen 

framhåller närheten mellan nordöstra delarna av Varbergs kommun med 

Ullared i Falkenbergs kommun och till Horred i Marks kommun. Utökad 

kollektivtrafik över kommungränsen skulle ge ökade möjligheter för 

pendling till studier och arbete. 

 

Motionären framhåller även att utökad kollektivtrafik över kommun- och 

länsgräns skulle göra det lättare för företag i de nordöstra delarna av 

kommunen att rekrytera medarbetare. 

 

Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet 5 december 2023, § 442. 

Beslutsförslag 6 november 2023. 

Motion inkommen 21 juni 2022. 

 

Övervägande 
Kommunstyrelsens förvaltning instämmer i motionens intentioner och att 

en utökad kollektivtrafik skulle vara positivt för de nordöstra delarna av 

Varbergs kommun.  

 

Kollektivtrafiken i Varbergs kommunen är emellertid ett regionalt ansvar. 

Region Halland och Hallandstrafiken bedriver, utreder och utvecklar 

kollektivtrafik i Hallands län. Varbergs kommun har i en årlig process kring 

Kollektivtrafikplan och vart fjärde år i processen kring Trafikförsörjnings-

program möjlighet att framför synpunkter och önskemål kring 

kollektivtrafiken.  

 

I båda dessa processer har Varbergs kommun framfört önskemål om en 

utökad trafik i kommunens nordöstra delar inklusive förbindelserna till 

andra kommuner och regioner. Till Ullared och Falkenberg finns idag 

relativt god kollektivtrafik från Varbergs kommun. För resande från de 
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nordöstra delarna av kommunen krävs emellertid byte i Rolfstorp. Frågan 

om kollektivtrafik mellan nordöstra Varbergs kommun och Horred tas upp i 

processerna kring Trafikförsörjningsprogram och Kollektivtrafikplan. 

Hallandstrafiken har emellertid hänvisat till lågt resande på sträckan när 

det tidigare fanns trafik till Horred. 

 

Med hänvisning till det redan pågående arbetet för utökad kollektivtrafik 

föreslår kommunstyrelsens förvaltning att motionen avslås. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Peter Stoltz (S) 
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Reservation från Socialdemokraterna – Svar på motion 

om kollektivtrafik i de nordöstra delarna med 

angränsande kommuner 
 

Socialdemokraterna vill att det ska utredas hur kollektivtrafiken ska kunna 

förbättras mellan kommunens nordöstra delar och angränsande områden, 

samt att Varbergs kommun arbetar för möjligheterna till kollektivtrafik till 

studier och arbetspendling mellan kommunen och angränsande områden. 

Detta avslog Varbergsalliansen i kommunstyrelsen.  

 

Idag är i praktiken omöjligt att ta sig mellan till exempel Kungsäter och 

Horred med kollektivtrafik, trots att det är bara drygt 1 mil emellan. 

Resenären behöver ta bussen först till Varberg för att sedan ta tåget på 

Viskadalsbanan mot Borås, med en total restid på minst 2 timmar.  

 

Motionen lades i juni 2022 och i kommunstyrelsen den 27 juni 2023 

beslutades att lägga till i yttrande till kollektivtrafikplan ”att 

Hallandstrafiken utökar samarbetet med Västtrafik för att få 

bussförbindelser mellan Kungsäter-Horred”. Yrkandet lades av 

Centerpartiet och vann gehör av hela kommunstyrelsen. 

 

Trots att motionen lades ett år innan så avslås nu motionen. Detta strider 

mot den hantering vi tidigare praktiserat i Varberg som varit att om en 

motion lagts innan ett beslut, så ska den bifallas. Man kan fråga sig om 

tillägget i kommunstyrelsen nu inte är gällande när motionen avslås? 

 

Socialdemokraterna anser att landsbygden behöver en vettig kollektivtrafik 

för att kunna resa hållbart och ge invånarna möjlighet att ta sig till studier 

och arbete. Det är också en viktig insats för ett starkt näringsliv på 

landsbygden och dess möjligheter att få arbetskraft. Att utreda och arbeta 

för denna sak borde vara en självklarhet även för M, SD, KD, L och 

Varbergspartiet. 

 

För den socialdemokratiska gruppen i kommunstyrelsen 

 

Jeanette Qvist, 2:e vice ordförande i kommunstyrelsen (S) 
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 § 263 Dnr KS 2022/0408 

 

Svar på motion om att starta ett fontänhus i 
Varberg 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

 

1. bifalla motionen om att initiera ett arbete för att få ett fontänhus på 

plats i Varberg utifrån att socialnämnden tillförs 0,5 mnkr 2024 för 

medfinansiering till etablering av ett Fontänhus, i budget 2024 och plan 

2025–2028, beslutat av kommunfullmäktige 14 november 2023, § 178.  

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 

Beskrivning av ärendet 
En motion inkommen 5 september 2022 från Erik Hellsborn (SD) föreslår 

att initiera ett arbete för att få ett fontänhus på plats i Varbergs kommun. 

Fontänhusens arbete går ut på att stödja personer med psykisk ohälsa i 

deras vardag, och hjälpa dem bli mer självgående. Ett arbete som ofta är 

mycket framgångsrikt, verksamheten har ett gott rykte om sig på de orter 

där man är verksam. Motionären understryker att en lokal organisation för 

genomförande redan finns på plats men att det finns behov av lokal och 

ekonomiska resurser.  

 

Motionen har varit på remiss hos utbildnings- och 

arbetsmarknadsnämnden och socialnämnden för yttrande.  

 

Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet 5 december 2023, § 443. 

Beslutsförslag 21 november 2023. 

Utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden 27 mars 2023, § 22. 

Socialnämnden 23 mars 2023, § 55. 

Motion inkommen 5 september 2022. 

 

Övervägande 
Sveriges Fontänhus Riksförbund är en ideell förening som startades i 

Sverige under 1980-talet. Verksamheten går ut på att arbeta med att stärka 

den psykiska hälsan hos medlemmar genom en psykosocial arbetsinriktad 

rehabiliteringsmodell. Grundidén är att ge stöd till människor som lever 

med psykisk ohälsa och bland annat hjälpa dem bryta isolering, komma ut i 

arbetslivet samt finna en gemenskap. Det finns cirka 2 000 medlemmar i de 

13 svenska fontänhusen som är verksamma idag.  

 

Motionen har varit på remiss hos utbildnings- och 

arbetsmarknadsnämnden och socialnämnden för yttrande. De berörda 
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nämnderna framhåller att intentionen i motionen är god och att det är 

viktigt att på olika vis arbeta för att motverka psykisk ohälsa och 

utanförskap.  

 

Fontänhus drivs vanligtvis av stiftelser eller ideella organisationer och med 

delfinansiering av offentliga aktörer, som kommuner och regioner.  

Nämnderna ser att det i nuläget saknas såväl kundunderlag som 

ekonomiska förutsättningar i respektive budgetram för att delfinansiera ett 

Fontänhus i kommunen.  

 

Socialnämnden och utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden utgår även 

från att ett Fontänhus inte ska bedrivas i kommunal regi och framhåller att 

föreningen har möjlighet att söka finansiering enligt riktlinjerna för 

socialnämndens föreningsbidrag. 

 

Vidare gör utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden tillsammans med 

socialnämnden bedömningen att det i nuläget är relativt få individer i 

Varbergs kommun som kan tänkas vara i behov av insats via ett Fontänhus. 

Socialnämnden har tidigare kartlagt antal individer i målgruppen för ett 

Fontänhus och kommit fram till att det rör sig om ett fåtal individer, vilka 

samtidigt bedöms kunna få sina behov tillgodosedda på annat sätt. 

 

I Budget 2024 och plan 2025–2028 tillförs socialnämnden 0,5 mnkr 2024 

för medfinansiering till etablering av ett Fontänhus i Varberg. Utifrån 

kommunfullmäktiges beslut 14 november 2023, § 178, att tillföra medel i 

Budget 2024 föreslås bifall till motionen. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Erik Hellsborn 

Socialnämnden 

Utbildnings- och 

arbetsmarknadsnämnden 
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 § 264 Dnr KS 2023/0014 
 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
1. godkänna redovisning av delegationsbeslut för perioden 21 november 

2023 – 4 december 2023. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 

Beskrivning av ärendet 
Förteckning över delegationsbeslut för perioden 21 november 2023 – 4 
december 2023. 
 
KS 2023/0001 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 

• 21 november 2023 

 
KS 2023/0054 

• Tilldelningsbeslut – Affärsresebyrå 

• Tilldelningsbeslut – Reklam och kommunikationstjänster 

• Avropsanmälan ADDA – HVB Barn och unga 2022 område 1, 5, 9 

• Avropsanmälan ADDA – Stödboende 2022 

 
KS 2023/0037–2 
Komplettering nummer 2 av lantmäteriansökan. 
 
KS 2023/0658–1 
Överenskommelse om finansieringen för arbetsplatsombudsutbildning för 
kommunals arbetsplatsombud. 
 
KS 2023/0339–4 
Förhandlingsprotokoll 14 november 2023 – Tvisteförhandling uppsägning 
  
KS 2023/0339–5 
Överenskommelse Tvisteförhandling 
¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
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 § 265 Dnr KS 2023/0049 
 

Jul- och nyårshälsning 

Kommundirektör Carl Bartler tackar ledamöter och ersättare för gott 

samarbete och önskar en God Jul och Gott Nytt År.  

 

Kommunstyrelsens ordförande Ann-Charlotte Stenkil (M) tackar alla 
medarbetare, ledamöter och ersättare för året som gått och önskar samtliga 
en God Jul och Gott Nytt År.  
 
Kommunstyrelsens andra vice ordförande Jeanette Qvist (S) tackar alla 
medarbetare för året som gått och önskar samtliga en God Jul och Gott Nytt 
År.  
 
Kommunstyrelsens första vice ordförande Tobias Carlsson (L) instämmer 
och tackar ordförande för året som gott och önskar God Jul och Gott Nytt 
År. 
¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
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